
Dagsorden og referat til bestyrelsesmøde i Gl. Åby Dagtilbud 
 

  

 

 

 

 

Dato: 5. oktober 2023 

Tidspunkt: 19.00 – 21.30 

Tilstede: Agnethe (vuggestuen Silkeborgvej), Anne Sofie (Børnehuset Tusindfryd), Katrine (DII Solsikken), Rikke (Sil-

keborgen), Mikkel (Vuggestuen Heimdalsvej), Sine (vuggestuen Nannasvej), Camilla (Perlen), Birthe) Personale dag-

plejen), Martin (personale Silkeborgen), Trine (pædagogisk leder Nannasvej), Tina (dagtilbudsleder), Annette (pæda-

gogisk leder Silkeborgen) 

 

Fraværende: Pernille (Dagplejen), Hobbitten og Børnehaven Åby 

 

 

Gæster: Trine (pædagogisk leder vuggestuen Nannasvej) 

Ordstyrer: Tina 

Referent: Annette 

 

Mødet afholdes Vuggestuen Nannasvej, på Nannasvej 4 

 

Indledning    

 
 

 

  Trine viser rundt i vuggestuen og fortæl-
ler lidt om arbejdet med læringsmiljøer. 



 

 
Punkt 

 

 
Tid 

 
Beslutning/handling 

Referat 

Dagsordenen har følgende fa-
ste punkter: 

 
Præsentation af alle til mødet 

 
1.  Formalia: 

 
A. Godkendelse af dagsor-

den  

B. Godkendelse af referat  

19.00 – 
19.15 

Beslutninger 
 

 

Referat 

2. Sager til drøftelse og be-

handling:  
Ny model for pasningsga-

rantien: 

Som I måske ved arbejder Børn og Unge 

lige nu på at fremsætte forslag til en ny 

model for pasningsgarantien i Aarhus 

Kommune, der skal afløse den nuvæ-

rende dispensationsordning, som udløber 

1. februar 2024. Inden en model indstilles 

til byrådets godkendelse vil rådmanden for 

Børn og Unge sende et materiale om mu-

lige modeller i høring. 

Til jeres orientering vil høringen finde sted 

i perioden mandag den 2. oktober til fre-

dag den 3. november. 

 

 
 

19.15 – 
20.00 

 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 

 

Ny model for pasningsgaranti 

Der er forslag med tre modeller i forhold 
til pasningsgaranti. 

 
I forslag A lægger op til at der laves tre 

garantidistrikter i stedet for otte som 

der tidligere var. 
 

I forslag B og C lægges der op til et ga-
rantidistrikt men med forskellige forslag 

i forhold til garantiplads ved f.eks. flyt-
ning. 

Forslag til indhold i høringssvar: 
For forældre og dermed børnene handler 

det meget om nærmiljø og logistik når 
der ønskes en plads i daginstitution. 

 



Tina fortæller om ny ordning, og bestyrel-
sen drøfter om den ønsker at udarbejde 
høringssvar 
 

 
Halvårsregnskab for Gl. Åby 

Dagtilbud ved Tina. 
Den 26. september har dagtil-

buddet indsendt bud på halv-
årsregnskab. Tina gennemgår 

vedr. økonomi og kommende 
indsatser. Ligeledes hvorledes 

økonomien fordeles fra Børn 
og Unge til dagtilbud. 

Herunder også bygningsområ-
det fra 2024. 

 
Fælles skrivelse fra tidligere 

bestyrelse. Der sendes et fæl-
les skriv ud til de familier, der 

starter i dagtilbuddet fra be-

styrelsen. Dette skriv trænger 
til en gennemgang ved Trine. 

Se det vedhæftede. 
 

 
 

 

 
 

 
 

20.00 – 
20.45 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

20.45 – 
21.15 

 
 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

 

Hvad får det af betydning at dispensati-

onen om de 30% udløber. 
 

Vi synes ikke der er nogle af modellerne 
der er spot on. Modellerne er svære at 

forstå og gennemskue. 
 

Skoledistrikter har stor betydning for 
forældrene. At børnene kommer til at gå 

i børnehave med andre børn som de 

skal gå i skole med. 
 

Får skrevet noget konstruktivt ind i hø-
ringssvaret i forhold til hvad det betyder 

for os som forælder. 
 

Rikke, Katrine og Tina udarbejder et hø-
ringssvar, som skal godkendes af besty-

relsen. De sender bud på høringssvar 
rundt når det er klart. Frist den 3. no-

vember.  
 

 
Halvårsregnskab 

 

Forventet regnskab pr. 27/9-2023 for Gl. 
Åby Dagtilbud 

Forventet resultat: -284.368 kr.  
Der er særlig økonomisk opmærksom-

hed i forhold til dagplejen og Børnehuset 
Tusindfryd.  



 

 
 

 
 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

 
 

Gennemgang af de forskellige afdelin-

gers økonomi på mødet. 
 

Udfordringer i økonomien er særligt fal-
dende børnetal. 

  
Direktøren i Børn & Unge har meldt ud 

at alle institutioner skal udvise måde-
hold. 

 

Bestyrelsen har tidligere besluttet at 
pengene følger børnene (som også er 

Byrådets anbefaling). 
 

Gl. Åby dagtilbud og Åbyhøj dagtilbud 
har en fælles administration med Gam-

melgaardskolen og Åby skole. 
 

Bestyrelsen skal have en dialog om un-
der/overskud i de enkelte afdelinger. 

Skal det være fælles så man altid starter 
på nul ved et nyt år. 

 
Bygningsområdet vil fra 2024, ikke læn-

gere være en del af dagtilbuddets bud-

get. Alt vedr. bygninger (vedligehold, 
rengøring etc. flyttes sammen for hele 

kommunen). 
 

Budgetaftalen får umiddelbart ikke den 
store konsekvens for dagtilbuddet. 



Der er pt. et lille overskud på personale-

delen i dagplejen, derfor understøtter 
pædagogisk leder Lone Pedersen ind i 

dagtilbuddet med sin ledererfaring. 
 

Fælles skrivelse 
I dagtilbuddet er der lavet en fælles 

skrivelse til forældre. Den er lavet i 
2014 og skal derfor opdateres. 

Trine retter til med de input der er kom-

met og den sendes med ud til næste 
møde i bestyrelsen. 

 

3. Bestyrelsens eget punkt: 

Hvad skal bestyrelses-

medlemmerne tage med 

tilbage til forældreråds-

møderne? 

 

 

21.15 – 
21.20 

  

Orientere forældrerådet om tilsyn og 
forældrerådets rolle i tilsynsmødet. 

 
Høringssvar om pasningsgarantien. 

4. Orientering  
 

➢ Formand 

➢ Dagtilbudsleder  

Lederansættelse ved Tina 

 
➢ Forældrerepræsentan-

terne  

21.20 – 
21.25 

  
 



➢ Personalerepræsentan-

terne 
➢ Udvalg 

 

Eventuelt 21.25 – 

21.30 

 Bredere børnefællesskaber: 

I 2025 uddeles der en pulje penge til 
hvert dagtilbud til brug på et nærvæ-

rende kompetenceforløb i dagtilbuddet, 
som tilrettelægges på baggrund af tilsy-

net. 
 

Tusindfryd 

Det fylder meget med børnehavegrup-
pen, som ikke rigtig kan komme ordent-

ligt i gang. Der er ikke ret mange børn 
og flere forældre vælger at flytte deres 

børn væk. Der er lang tid til den nye in-
stitution åbner- og det er faktisk lang tid 

af et børnehavebarns tid. 
 

Nannasvej 
Parkeringspladser er en stor udfordring. 

Der er ikke mulighed for at parkere i 
nærheden af institutionen. Nannasvej 

ønsker sig at bestyrelsen vil gå videre og 
undersøge hvordan der kan laves en 

ordning omkring parkering. 

    



    

 
 

 
 

   

 

 

• Næste møde er den 22. november. Mødet afholdes i vuggestuen Heimdalsvej 5 i tidsrummet 19.00 – 21.30. 


